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ZÁPISNICA 
z 5. zasadnutia Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 16.8.2010 
 
Počet prítomných členov:         9 /podľa prezenčnej listiny/ 
Počet neprítomných členov:         6 
z toho ospravedlnení:          5 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Schválenie výšky nájomného pre Nemocnicu s poliklinikou Spišská Nová Ves, a.s., 

Nemocnicu s poliklinikou Trebišov, a.s., Nemocnicu s poliklinikou sv. Barbory 
Rožňava, a.s.,  a Nemocnicu Štefana  Kukuru  Michalovce, a.s.  

3. Uznesenie a záver 
 
 
K bodu č. 1 
Zasadnutie Zdravotnej komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie MUDr. Mária 
Grüllingová. Komisia bola uznášania schopná. Program navrhnutý v pozvánke bol schválený 
jednohlasne všetkými členmi komisie. 
 
K bodu č. 2 
Materiál prezentovala vedúca odboru správy majetku KSK Ing. Anna Schrötterová. Členom 
komisie opísala genézu uzatvárania nájomných zmlúv s nemocnicami od roku 2008. Pôvodne 
mali nemocnice s KSK uzatvorené zmluvy o výkone správy majetku, ktoré už ale súčasným 
podmienkam nevyhovujú. Predmetný materiál rieši s účinnosťou od 1.2.2010 výšku 
nájomného pre 4 nemocnice v pôsobnosti KSK nasledovne: za prenájom nehnuteľností (súčet 
dane z nehnuteľnosti a poistného za poistenie prenajatých nehnuteľností za kalendárny rok, za 
ktorý sa nájomné uhrádza), za prenájom hnuteľných vecí (vo výške poistného za poistenie 
prenajatých hnuteľných vecí na kalendárny rok, za ktorý sa nájom uhrádza).  
Výška nájomného teda nie je trhová – z uvedeného dôvodu na základe odporúčania audítorky 
ako aj metodického usmernenia MF SR pre VÚC pri nakladaní s jeho majetkom (ktoré bolo 
vydané až 6.7.2010) – nájomné, ktoré nie je trhové má byť schválené zastupiteľstvom ako 
prípad hodný osobitného zreteľa. 
MUDr. Máthéová upozornila na skutočnosť, že v roku 2007 nemocnice (obzvlášť NsP 
Trebišov, a.s.) vykazovali kladné hospodárske výsledky. V tom čase KSK vyrubil 
nemocniciam nájom, ktorí nedokázali uhrádzať. Následne došlo k jeho zníženiu a táto 



skutočnosť nebola so Zdravotnou komisiou ani poslancami odkonzultovaná. Vyslovila 
nespokojnosť aj so situáciou, kedy jedna nemocnica hradí nájomné vo výške 1 € a iné 
nemocnice platia vyšší nájom. Nie je štandardné schvaľovať v súčasnosti materiál 
s účinnosťou od februára 2010. Principiálne vyjadrila nesúhlas so skutočnosťou, že tento 
materiál sa má schváliť teraz a nájomné zmluvy sú už dávno uzatvorené.  
MUDr. Grüllingová s Ing. Schrötterovou oponovali, že je nutné v týchto veciach urobiť 
konečne poriadok a nevracať sa do minulosti. Zmluvy o výkone správy majetku boli 
bezodplatné a nevyhovujú súčasným podmienkam, čo potvrdila aj audítorka. Na druhej strane 
nemôžeme vyrubiť vysoký nájom pre organizáciu, ktorá hospodári zle – mohli by sme tým 
prispieť ku krachu tohto zariadenia a v konečnom dôsledku prísť o vlastný majetok.  
MUDr. Sobek upozornil na skutočnosť, že hospodárenie NsP Trebišov, a.s. bolo výrazne 
zhoršené po znížení limitov zo strany VšZP od 1.7.2008 (o vyše 66 tis. €/mesačne). Takto boli 
nastavené pravidlá zo strany generálneho riaditeľstva poisťovne a bohužiaľ sa s tým nedalo 
nič robiť.  
MUDr. Sobek, MUDr. Antónyová a MUDr. Pida si žiadajú, aby bola komisia v budúcnosti 
viac informovaná o dianí v súvislosti s nemocnicami.  
 
K bodu č. 3 
Uznesenie č. 38/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť výšku nájomného pre NsP Spišská 
Nová Ves, a.s., NsP Trebišov, a.s., NsP sv. Barbory Rožňava, a.s. a NsP Š. Kukuru 
Michalovce, a.s. za prenájom nehnuteľností (vo výške súčtu dane z nehnuteľnosti + 
poistného) a za prenájom hnuteľných vecí (vo výške poistného). 
Hlasovanie 
Za:  6 
Zdržal sa: 3 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
 

Rokovanie komisie ukončila predsedníčka Zdravotnej komisie pri Zastupiteľstve KSK 
MUDr. Mária Grüllingová. Zároveň sa poďakovala prítomným za účasť a všetky podnetné 
poznatky a návrhy.  

 
 
 
 
 
 

 
PhDr. Dringuš Peter 

tajomník komisie 
MUDr. Mária Grüllingová 

predsedníčka komisie 
 
 
 
 
 


